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خبــر خبــر

 مزد سازش
و  سـازش  بـا  می کـرد  خیـال  جولانـی  درحالی کـه   
امتیازدهـی می توانـد سـایه جنـگ را از دمشـق دور کنـد، 
آسـمان سـوریه زیـر آتـش صهیونیسـت ها گشـوده شـد. 
»مـزد سـازش« نه صلـح آورد، نـه امنیت؛ بلکه دمشـق را 
زیـر آوار وعده هـای توخالـی و سیاسـت های خوش خدمتی 

کرد. دفـن 
 بـه گـزارش ایمنـا، در روزهایـی کـه هنـوز گردوخاک 
درگیری هـای خونین در سـویدا فروننشسـته و خیابان های 
دمشـق صـدای انفجارهـای تـازه را در خـود می پیچنـد، 
پرده از سـناریویی برداشـته شـده که سال هاسـت در پشت 
نقشـه های خاک خـورده صهیونیسـت ها جـا خـوش کرده 

بود.
ÁÁفقراتÁستونÁبدونÁایÁسوریهÁ

 حـالا بـا روی کار آمـدن گروهـی کـه خـود را »دولت 
موقـت« می نامـد و از تل آویو چراغ سـبز گرفته، نقشـه های 
البتـه  قدیمـی صهیونیسـت ها رنـگ تحقـق گرفته انـد؛ 
نـه بـا جنـگ مسـتقیم، بلکه بـا واگـذاری خاک به دسـت 

خودی هـا.
ÁÁخودساختهÁپردازیÁخیالÁِقربانیÁ،جولانیÁ

 ابومحمد جولانی، رهبر گروه تروریسـتی تحریرالشـام، 
که حالا سـودای ریاسـت دمشق در سـر دارد، در هفته های 
اخیـر نـه بـا زبـان اسـلحه، بلکـه بـا لبخنـد دیپلماتیک به 
دنبـال جلـب رضایت اربابان جدیدش بـود. او گمان می کرد 
تل آویـو،  ژئوپلیتیـک  حافظـه  پاک کـردن  بـا  می تـوان 
چهـره ای تـازه از خـود بـه نمایش گذاشـت؛ چهـره ای که 
دیگـر خبـری از تفکرات اخوانی در آن نیسـت، بلکه بر مدار 
همراهـی با صهیونیسـم و نفـی محور مقاومـت می چرخد. 
امـا ایـن رویای گـرم، خیلـی زود زیر بمبـاران جنگنده های 
اسـرائیلی یخ زد. چه کسـی تصـور می کرد پاداش تسـلیم، 
بـاران موشـک باشـد؟ ظهـر چهارشـنبه، جهـان عـرب در 
بهـت فرورفـت. شـبکه های خبری، پخـش زنـده از هدف 
قرارگرفتـن سـاختمان سـتادکل ارتـش سـوریه در قلـب 
دمشـق را مخابـره کردند؛ همان قلبی که قـرار بود جولانی 
آن را امـن و آرام برای شـرکای جدیـد خود کند. اما واقعیت 
تلـخ ایـن بود کـه تل آویـو، حتـی نیـازی بـه هماهنگی با 
حاکمـان جدیـد دمشـق ندیـد. پیام سـاده بـود: »مـا برای 

اهدافمـان، نیـازی به بازیگـران دسـت چندم نداریم.«
ÁÁسوختهÁهایÁنقشهÁسوختÁها؛ÁدروزیÁ

 در بحبوحه شـورش دروزی ها در جنوب سـوریه، ارتش 
اسـرائیل بـه ظاهـر در قامـت نجات دهنـده ظاهر شـد، اما 
انگیزه هـای پشـت ایـن »دل سـوزی امنیتـی« به مراتـب 
پیچیده تـر اسـت. از منظـر صهیونیسـت ها، دروزی هـا تنها 
ابزاری هسـتند برای پاره پاره کردن نقشـه سیاسـی سوریه. 
حمایت رسـانه ای و تسـلیحاتی گسـترده، عملیات مشترک 
و هماهنگـی همزمان زمینی و هوایی، همگی نشـانه هایی 
هسـتند از طرحـی کـه نه بـرای مردم سـویدا، بلکـه برای 

تجزیه کشـور طراحی شـده اسـت.
 دروازه های تجزیه باز شده اند؟

 پیشـروی ارتش اسـرائیل در سـوریه نه بـا چکمه های 
سـربازان، بلکـه با بمباران مواضع دولتی و تضعیف سـاختار 
قـدرت در دمشـق پـی گرفتـه می شـود. حالا کـه جولانی 
همـه چیـز را بـرای معاملـه روی میـز گذاشـت از انبارهای 
تسـلیحاتی گرفته تا مواضع مقاومت فلسـطینی در سـوریه 

صهیونیسـت ها بـدون درنگ، بخش هـای کلیدی پایتخت 
را هـدف گرفتنـد. از حملـه بـه سـتادکل ارتـش تا شـلیک 
هشـدار در نزدیکـی کاخ ریاسـت جمهوری، پیام مشـخص 
بود: دمشـق دیگـر پایتخت تصمیم گیر نیسـت، بلکه مرکز 
پادویـی برای تل آویو شـده اسـت. صهیونیسـت ها هیچ گاه 
به شـریک اعتماد نمی کننـد. این اصلی اسـت که جولانی 
و مشاورانش دیر فهمیدند. آنچه در روزهای گذشته رخ داد، 
نـه صرفاً یک تجاوز نظامـی، بلکه آزمون وفـاداری بود که 
رژیم جولانی در همان سـاعات اول شکسـت خورد. ارتش 
اسـرائیل نشـان داد کـه حتی نیـازی به حضـور چهره های 
خوش خدمـت نیز نـدارد؛ کافی سـت منطقه بی ثبات باشـد 
و شـعله های اختـاف قومـی و مذهبـی روشـن تر شـوند. 
باقی مسـیر را رسـانه های عبری، پهپادهای مسـلح و چند 

مصاحبـه تحریک آمیز کامـل خواهند کرد.
ÁÁسیاسیÁلوحیÁسادهÁمیراثÁ،ویرانیÁ

 اخـراج گروه هـای مقاومت، بازداشـت نیروهـای مبارز، 
و تـاش بـرای پیوسـتن بـه توافق هـای سـازش، نه تنهـا 

مانع حمات نشـد، بلکه سـبب شـد سـوریه در غفلت، زیر 
شـدیدترین حمات سـال های اخیر قرار گیرد. سقوط ۳۵۰ 
سـرباز در یک روز، تخریب انبارهای راهبردی، و فروپاشـی 
سـاختار فرماندهـی نظامـی، فقـط بخشـی از هزینه هـای 
اعتماد به دشـمنی اسـت که همیشه »بیشـتر« می خواهد.

ÁÁزوالÁآغازÁ،خیالیÁخوشÁپایانÁ
 شـاید اکنـون، پـس از شکسـتن خطوط قرمـز امنیتی 
دمشـق و پیشـروی جدایی طلبـان در جنـوب، جولانـی و 
اطرافیانـش بـه فکر بازخوانـی تاریخ افتاده باشـند؛ تاریخی 
کـه بارهـا ثابـت کـرده صهیونیسـت ها، بـرای پیشـبرد 
اهدافشـان، حتـی متحـدان امـروز را نیـز در آتـش فـردا 

می سـوزانند. 
حـالا کـه ۷۵ درصد شـهر سـویدا در کنتـرل نیروهای 
تحـت فرمـان جولانـی اسـت، و همزمان حمـات هوایی 
اسـرائیل هرگونـه انسـجام را نشـانه رفته انـد، باید پرسـید: 
دولـت بدون ارتش، پایتخت بدون اقتـدار، و حکومت بدون 

اسـتقال چه معنایـی جز فروپاشـی دارد؟

ÁوÁاجتماعیÁانسجامÁ
ÁهایÁاولویتÁگراییÁجوان
اصلیÁدرÁوضعیتÁکنونی

 اسـتاندار اصفهـان بـر بـا تأکید بر اهمیت انسـجام 
اجتماعـی، جوان گرایی و فعال سـازی سـتادهای جوانی 
جمعیـت ضمن بیـان اولویت های اقتصـادی و فناوری 
همچنیـن بر ضـرورت حمایت از ساخت وسـاز و تنظیم 

بـازار در شهرسـتان ها نیـز تأکید کرد.
بـا  صمیمانـه  نشسـت  در  جمالی نـژاد  مهـدی   
فرمانـداران بر سـه کلیـدواژه مردم بـاوری، جوان گرایی 
اصلـی  محورهـای  به عنـوان  اجتماعـی  انسـجام  و 
حـوزه اجتماعی و سیاسـی تأکیـد اظهار کرد: انسـجام 
اجتماعی در شـرایط کنونی بسـیار حیاتی اسـت و باید 
وفـاق بیشـتری بیـن جریان هـای سیاسـی و مـردم 
ایجـاد و جلـوی تفرقـه گرفتـه شـود. او بـا اشـاره بـه 
اهمیـت جوان گرایی افـزود: باید جوانـان را وارد فضای 
فعالیت هـای اجتماعی و سیاسـی کرد و آن هـا را درگیر 

مسـائل روز کشـور سـاخت.
ÁÁسومÁجهانیÁجنگÁجمعیت؛ÁجوانیÁ

 اسـتاندار اصفهـان بـا توصیـف جوانـی جمعیـت 
به عنـوان جنـگ جهانـی سـوم ادامـه داد: در شـرایط 
حسـاس کنونـی بایـد بیشـتر مراقـب جمعیت باشـیم، 
ایـن سـرعت  بـه  دهیـم  از دسـت  را  آن  اگـر  زیـرا 
نمی تـوان نسـل جدیـدی جایگزیـن کـرد. جمالی نژاد 
خواسـتار فعال سـازی سـتادهای جوانـی جمعیـت در 
شهرسـتان ها و اجـرای جدی قانون حمایـت از خانواده 
و جوانـی جمعیت شـد و بر تعامل با شـبکه بهداشـت، 
فرهنـگ  ترویـج  بـرای  آموزش وپـرورش  و  سـپاه 
فرزنـدآوری تأکید و اظهار کـرد: حضور فعال و صادقانه 
در بیـن مـردم و اجتنـاب از پشت میزنشـینی، راه حـل 

اصلـی تقویـت سـرمایه اجتماعی اسـت.
 او بـا اشـاره به ضـرورت احیـاء اعتمـاد عمومـی 
تصریـح کـرد: حتـی وعده هـای کوچـک بایـد عملـی 
شـوند تـا مردم بـاور کننـد مسـئولان بـه حرف هـای 
خـود پایبنـد هسـتند. اسـتاندار اصفهـان بـر برگـزاری 
طـاب،  نخبـگان،  بـا  هم اندیشـی  نشسـت های 
دانشـگاهیان، بانـوان و مداحـان تأکیـد و تصریح کرد: 
در آسـتانه محـرم، اربعین و راهپیمایی هـای بزرگ، این 
گروه هـا می تواننـد در ایجـاد انسـجام اجتماعـی نقش 
کلیدی ایفا کنند. جمالی نژاد در بخشـی از صحبت های 
خود در حوزه اقتصادی، سـه کلیـدواژه رونق اقتصادی، 
تسـهیل گری و کارآفرینـی را مطرح و بیـان کرد: هیچ 
مشـکلی بـدون راه حل نیسـت و باید بـرای هر چالش 
اقتصـادی، راهکار یافت. او بر رفع موانع تولید، سـرعت 
در صـدور مجوزهـا و حذف بروکراسـی های زائد تأکید 
و بیـان کـرد: جـذب سـرمایه گذاران داخلـی و خارجی 
از اولویت هـای اصلـی اسـت و بایـد از آن هـا حمایـت 
کـرد کمااینکـه سـرمایه گذاران شـهرهای دیگـر را به 

اصفهـان فراخـوان کرده ایـم.
ÁÁملیÁاولویتÁمصنوعی؛ÁهوشÁ

 اسـتاندار اصفهـان بـا اشـاره بـه اهمیـت هـوش 
مصنوعـی افـزود: این فنـاوری در ترافیک، کشـاورزی، 
آمارگیـری و حتـی حوزه های دفاعی کاربـرد دارد و باید 

از نخبـگان این حـوزه اسـتفاده کرد. 
جمالی نـژاد در بخشـی دیگـر از صحبت هـای خود 
بـا بیـان اینکه صنعت گردشـگری بـه ثبات نیـاز دارد، 
هشـدار داد: اگـر ایـن صنعـت آسـیب ببیند، احیـاء آن 
زمان بـر خواهـد بـود، لـذا ارتباط مسـتمر با هتلـداران، 
آژانس های مسـافرتی و فعالان گردشـگری در راستای 
توسـعه گردشـگری امری ضـروری اسـت. جمالی نژاد 
بـا اشـاره به حساسـیت تنظیم بـازار در شـرایط کنونی 
گفـت: نبایـد اجـازه داد بـازار ملتهب شـود، چـرا که در 
شـرایط شـبه جنگ، ثبات اقتصادی اهمیـت دوچندانی 
دارد. اسـتاندار اصفهـان از فرمانداران خواسـت اقدامات 
مؤثـری در حـوزه تنظیم بـازار به صـورت بازدید میدانی 
انجـام و گزارش هـای روزانـه دریافـت کننـد. اسـتاندار 
اصفهـان بـا اشـاره بـه وضعیـت نهضت ملی مسـکن 
در شهرسـتان ها بر تسـریع روند سـاخت مسـکن ملی 
تأکیـد کـرد و خواسـتار رفـع موانـع، صـدور مجوزهـا، 

ÁزندگیÁدادندÁنشانÁصنایع
وسطÁجنگÁجریانÁدارد

سخنگوی دولت گفت: از همه صنعتگرانی که بدون 
اینکه بترسند صنایع خود را فعال نگه داشتند متشکرم که 

نشان دادند زندگی در وسط جنگ جریان دارد.
به گزارش تسنیم، فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت 
و  دانشگاه  دولت،  همکاری های  سراسری  کنگره  در 
صنعت برای توسعه ملی با اشاره به اینکه صنایع در دوران 
جنگ اخیر فعال بودند، اظهار کرد: از همه صنعتگرانی 
که بدون اینکه بترسند صنایع خود را فعال نگه داشتند 
بسیار تشکر می کنم. بسیاری از صنایع در دسته صنایع 
نبودند  اساسی  نبودند، جز صنایع کالاهای  استراتژیک 
و می توانستند تعطیل کنند اما این کار را نکردند به این 
جهت که نشان دهند در وسط جنگ نیز زندگی جریان 
دارد. او ادامه داد: فعال بودن صنایع اتفاق بسیار مبارکی 
بود و اینجا انجمن ارتباط صنعت و دانشگاه است و از 
آنجایی که جنس صنعت امروزه عوض شده است و فقط 
صنعت به معنای تولید نیست و بازار نیز جزئی از صنعت 
به حساب می آید و با جامعه ارتباط دارد از همه اصناف 
تشکر می کنم. سخنگوی دولت تصریح کرد: در دوران 
جنگ اخیر ما شاهد کمترین میزان گران فروشی، احتکار 
و بدرفتاری از سوی صنایع بودیم، در بزنگاه های سخت 
مردم ریشه دار ایران به ریشه های خود برمی گردیم علی 
رغم دلخوری ها فقط به مخرج مشترک همه ما که ایران 
است، فکر می کنیم. صمیمانه به عنوان یک عضو دولت و 
یک شهروند از آنچه که در طول این چند روز جنگ رخ 

داد از صنایع تشکر می کنم.

ÁاینترنتÁباÁًصراحتاÁدولت
طبقاتیÁمخالفÁاست

رئیس شورای اطاع رسانی دولت گفت: دولت صراحتاً 
با اینترنت طبقاتی مخالف است و هیچ مصوبه ای در جلسه 

اخیر در این ارتباط نداشته است. 
شبکه  در  خود  کاربری  حساب  در  حضرتی  الیاس 
اجتماعی ایکس نوشت: کمیته تسهیل کسب وکارهای 
دیجیتال هیچ ارتباطی به موضوع اینترنت طبقاتی ندارد. 
دولت صراحتاً با اینترنت طبقاتی مخالف است و هیچ 
است.    نداشته  ارتباط  این  در  اخیر  جلسه  در  مصوبه ای 
کمیته تسهیل هدفش جلوگیری از مداخله های بی مبنا 
و غیرقانونی نهادهای بالادستی در امور کسب وکارهای 

دیجیتال است.

ÁمکانیزمÁامنیتÁکمیسیون
ماشهÁاروپاÁراÁبررسیÁمیÁکند

کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، هفته 
آینده سیاست تروئیکای اروپا در قبال ساز و کار مکانیزم 

ماشه )اسنپ بک( را ارزیابی خواهند کرد.
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  اعضای 
تقویت  یکشنبه طرح  روز  در  اسامی  شورای  مجلس 
مرزبانی جمهوری اسامی ایران را بررسی خواهند کرد. 
همچنین اعضای این کمیسیون به بررسی ابعاد امنیتی 
و سیاست خارجی موضوعات مرتبط با راهپیمایی عظیم 
اربعین حسینی می پردازند. کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس روز دوشنبه نیز بررسی طرح مقابله با نفوذ 
سرویس های اطاعاتی و دولت ها یا نهادهای بیگانه در 
اعضای  است  گفتنی  دارد.  خود  دستورکار  در  را  کشور 
این کمیسیون در روز سه شنبه این کمیسیون سیاست 
تروئیکای اروپا در قبال ساز و کار مکانیزم ماشه )اسنپ بک( 

را ارزیابی خواهند کرد.

ÁاتحادÁوÁانسجامÁاوجÁدرÁامروز
ملیÁهستیم

مشاور فرمانده کل سپاه گفت: امروز در اوج انسجام و 
اتحاد ملی قرار داریم و به لطف خدا روابط و همبستگی 
ملت، دولت و نیروهای مسلح تحت رهبری مقام معظم 

رهبری، بی نظیر است.
به  اشاره  با  وحیدی  احمد  سردار  مهر،  گزارش  به 
عملکرد نیروهای مسلح در جریان جنگ تحمیلی ۱۲ 
روزه و همچنین انسجام و وحدت داخلی در این ایام و 
اعتراف سران و نیروهای مسلح رژیم صهیونیستی به 
قدرت بالای جمهوری اسامی و ضربات شدیدی که 

خبــر خبــر

ÁدولتÁازÁپیشنهادهایÁغیرشعاریÁوÁعملیاتیÁاستقبالÁمیÁکند
 معـاون اول رئیس جمهـور بـر ضـرورت تحـول و 
آرامـش در کشـور تأکیـد کـرد و گفـت: چهـل سـال 
فقـط بـه همدیگـر پاسـخ دادیـم درحالی کـه دولـت از 
پیشـنهادهای غیرشـعاری و عملیاتـی اسـتقبال می کند.

 بـه گـزارش ایرنـا، محمدرضـا عـارف در جلسـه ای 
بـا کمیسـیون اقتصـادی مجمـع وزیـران ادوار با اشـاره 
بـه اینکـه در جنـگ ۱۲ روزه و میـدان رزم چهره هـای 
برجسـته و از هر نظر شایسـته بـه همراه اسـاتید بزرگی 
را از دسـت دادیـم، گفـت: امـا در تهاجـم تحمیلـی کـه 
مـا شـروع نکردیـم، در چنـد جبهـه نظامـی، اجتماعی و 

اقتصـادی پیروز شـدیم.
 معـاون اول رئیس جمهـور افـزود: روز اول فعالیـت 
دولـت چهاردهـم با تـرور شـهید هنیه به عنـوان مهمان 
عزیـز دولـت شـروع شـد و در همـان ابتـدای کار دولت 
بـه ایـن جمع بنـدی و راهبـرد رسـیدیم که بایـد آرامش 
جامعـه حفظ شـود و بـرای زمانی که دولـت در وضعیت 
جنگی قـرار گیرد، راهبرد اداره کشـور در وضعیت جنگی 
به ویـژه بخـش اقتصادی با سـناریوهای مختلـف تدوین 

. شد
ÁÁÁبود؛ÁمذاکـرهÁکشـورÁدرسـتÁراهبـردÁ

ولـیÁجنـگÁبهÁمـاÁتحمیلÁشـد
 او بـا بیـان اینکـه راهبـرد نظـام مذاکـره بـود که به 
راهبـرد درسـتی رسـیدیم و در چارچـوب سیاسـت ها و 
منویـات مقـام معظـم رهبـری در ایـن بخـش حرکـت 

کردیـم، تصریـح کرد: 
در میانـه مذاکـرات جنـگ به ما تحمیل و مشـخص 
شـد کـه دشـمنان به قصـد برانـدازی آمده انـد. معـاون 
اول رئیس جمهـور بـا تأکیـد بـر اینکـه برنامه هسـته ای 
جمهـوری اسـامی ایران توسـط دشـمنان به پـروژه ای 

سیاسـی تبدیـل شـد، بـه انتخـاب فرماندهـان نظامـی 
کشـور بعد از تجاوز رژیم صهیونیسـتی به کشـور اشـاره 

کـرد و گفت:
 انتخـاب یـک مدیـر در یک دسـتگاه هفته هـا زمان 
می بـرد؛ امـا در مـدت ۱۰ روز جنـگ تحمیلـی بخـش 
دفاعی کشـور پس ازدسـت دادن سـرداران خود به همان 
سـیاق قبلـی ادامـه کار داد. البتـه شـهدایی که از دسـت 
دادیـم بهترین هـا بودنـد؛ امـا جایگزین هـا ظـرف کمتر 
از ۱۰ سـاعت عملیـات موفـق انجـام دادنـد. او ادامه داد: 
دشـمنان تحلیلی داشـتند کـه در روز دوم جنگ مردم به 
میـدان می آیند و روز سـوم ایران برای تسـلیم به مذاکره 
مـی رود امـا دیدیـم چـه اتفاقی افتـاد و تحلیل هـای آنها 

اشـتباه از آب درآمد.

مـردم  کـرد:  تصریـح  رئیس جمهـور  اول  معـاون   
در میـدان اقتصـادی موفـق شـدند و تغییـرات فـروش 
کـه  بـود  درصـد  روزه ۲۰  جنـگ ۱۲  در  فروشـگاه ها 
بـه  به هیچ وجـه  هجومـی  هیـچ  تصـور  برخـاف 
فروشـگاه ها نشـد و تنهـا صـف بنزین تشـکیل شـد که 
ایـن امر نیـز تابع قوانین اقتصادی عرضه و تقاضا اسـت؛ 
امـا در همیـن صفـوف بنزین نیز مـردم ظرفیت خـود را 
نشـان دادنـد که بی نظیر بـود و همچنین کمبـود کالاها 
در برخـی اسـتان ها بافاصله جبـران شـد. او تأکید کرد: 
مـردم فرماندهـان و سـرداران جبهـه اقتصـادی بودند تا 
جایـی کـه کسـبه و مـردم داوطلبانـه کمـک می کردند 
و کالاهـا بـه قیمـت خریـد و یـا رایـگان بـه فـروش 

می رسـید. 

عـارف بـا اشـاره به جلسـات مختلـف خود بـا برخی 
جناح هـای سیاسـی کشـور بـرای بهره گیـری از نظرات 
نخبگانـی آنهـا افـزود: هیـچ حـزب، گـروه یـا مجمعـی 
جـز انتقـاد حتـی یک نامـه یک صفحـه ای ننوشـتند که 
پیشـنهاد اجرایی داده باشـد؛ یا تنها شـعار و رهنمود داده 
شـد کـه ایـن رهنمودهـا زمانـی که همـراه با پیشـنهاد 

عملیاتی باشـد، ارزشـمند اسـت.
ÁÁÁاسـتاندارانÁبهÁاختیـاراتÁواگـذاریÁازÁ

ÁجوابÁتحمیلـیÁجنـگÁجریـانÁدرÁوزراÁو
گرفتیم Áخوبـی

 معـاون اول رئیس جمهـور بـا تأکیـد بـر نیـاز بـه 
راهبـرد  بـه  کشـور،  در  نخبـگان  نظـرات  از  اسـتفاده 
واگـذاری اختیـارات بـه اسـتانداران و وزرا در قالـب ۴ 

بیـان کـرد:  و  اشـاره  روزه  در جنـگ ۱۲  کارگـروه 
از ایـن تصمیـم جـواب خوبـی گرفتیـم و روز اول 
جنگ سـاز و کار تصمیم سـازی و تصمیم گیری در دولت 
مشـخص و مصوبات ارائه شـده در کارگروه ها به سـرعت 

اجرایی شـد.
 او ادامـه داد: در جنـگ تحمیلـی نگران بنـادر بودیم 
و بـا اختیـار ویژه ای کـه دادیم حجم تخلیه بنـادر دوبرابر 
متوسـط سـال شـد که در این مسـیر همه نهادهای امر 
بـه دلیـل اختیـارات همـکاری کردنـد و حتـی کالایـی 

تخلیـه شـد کـه ثبت سـفارش نشـده بود. 
عـارف بـا تأکیـد بـر اینکـه راهبـرد دولت این اسـت 
کـه بـا بخش هـای فعـال اقتصـادی جلسـات مختلـف 
بـرای ارائـه راهـکار و روایـت همـراه با آسیب شناسـی از 
جنـگ ۱۲ روزه برگـزار شـود، ادامـه داد: اولیـن گـزارش 
روایـت ۱۲ روزه در جلسـه دولـت ارائـه شـده اسـت کـه 
ظـرف هفته هـای آینده اجرایی می شـود کـه در کنار آن 

Áسوریه؛ÁبهÁصهیونیستیÁرژیمÁحملاتÁبررسیÁ

هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی

1264- 1- 1(برابـر رای 3499 مـورخ 1404/04/03 بـه شـماره کلاسـه 1775 مالکیت آقای/
خانم اکبر حاجی صادقی ورنوسـفادرانی شناسـنامه شـماره 1140 کدملی 1141281831 صادره 
فرزند کریم در سـه و نیم دانگ مشـاع از ششـدانگ یکباب خانه به مسـاحت 119.65 مترمربع 
پـلاک شـماره 18 فرعـی از 120 اصلـی واقـع در اصفهان بخش 14 حـوزه ثبت ملک خمینی 
شـهر مسـتندات ضمیمه به موجب سـند  109366 مورخ 96/5/2  دفترخانه 46 و سـند 62991 
مورخ 86/9/29 دفترخانه 46 خمینی شـهر ملاحظه نقشـه ملک و گزارش کارشـناس ملاحظه 

و محرز گردیده اسـت.
2( برابـر رای 3498 مـورخ 1404/04/03 به شـماره کلاسـه 1774 مالکیت آقای/خانم نسـرین 
مانـده گاری ورنوسـفادرانی شناسـنامه شـماره 12896 کدملـی 1142343790 صـادره فرزنـد 
محمد در دو و نیم دانگ مشـاع از ششـدانگ یکباب خانه به مسـاحت 119.65 مترمربع پلاک 
شـماره 18 فرعـی از 120 اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 14 حوزه ثبت ملک خمینی شـهر 
مسـتندات ضمیمه به موجب سـند  109366 مورخ 96/5/2  دفترخانه 46 و سـند 62991 مورخ 

86/9/29 دفترخانـه 46 خمینـی شـهر ملاحظه نقشـه ملـک و گزارش کارشـناس ملاحظه و 
محرز گردیده اسـت.

لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صـدور  سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت 2 مـاه اعتراض خـود را بـه   اداره تسـلیم و پـس از اخد 
رسـید ظـرف مدت 1 ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیم 
نمایـد بدیحـی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 
سـند مالکیت صادر خواهد شـد.تاریخ انتشـار نوبت اول: 1404/04/29 تاریخ انتشـار نوبت دوم: 
1404/05/13 سـید محمدحسـن مصطفوی –رئیس اداره ثبت اسـناد و املاک خمینی شـهر  

الف  1967258/م 
آگهی تحدید حدود اختصاصی

1273- 1- شـماره نامه: 140485602031000746 نظر به اینکه به موجب آرای شـماره های 
۱۴۰۳۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۱۰۵۸ الـی ۱۴۰۳۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۱۰۶۲ مـورخ ۱۴۰۳/۱۲/15 هیـات قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی ششـدانگ قنات و مزرعه 

پیـوک تحت شـماره پـلاک ۱۵۰۱ اصلی واقـع در مزرعه پیوک انارک بخـش چهار حوزه ثبتی 
نائیـن در مالکیـت آقـای علـی گوهری انارکی فرزند آقامحمد و سـایر شـرکا منتشـر گردیده و 
پرونـده ثبتـی فاقد سـابقه تحدید حدود می باشـد. لذا به اسـتناد تبصـره ۳ ذیل مـاده ۱۳ قانون 
فـوق الذکـر و طبـق تقاضای مالک تحدید حـدود ملک مرقـوم در روز یکشـنبه ۱۴۰۴/۰۵/19 
سـاعت ۹ صبـح در محـل شـروع و بـه عمـل خواهد آمـد. چنانچـه  روز تحدید حـدود تعطیل 
رسـمی اعـلام گـردد، تحدید حـدود در روز اداری بعد از تعطیلی در همان سـاعت و مکان مقرر 

انجام خواهد شـد.
لـذا بـه موجـب این آگهـی به کلیه مالکیـن و مجاوریـن اخطار می گـردد که در روز و سـاعت 
مقـرر در محـل حضـور یابند اعتراضـات مجاوریـن و صاحبان امـلاک مطابق مـاده 20 قانون 
ثبـت از تاریـخ تنظیـم صورتمجلس تحدیـدی تـا 30 روز پذیرفته خواهد شـد و طبق تبصره 2 
مـاده واحـده قانـون تعییـن تکلیف پرونـده های معترضی ثبـت معترض ظرف مـدت یکماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض به این اداره بایسـتی بـا تقدیم دادخواسـت به مرجع ذیصـلاح قضایی 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت را اخـذ و بـه ایـن اداره تسـلیم نماید. تاریخ انتشـار: یکشـنبه مورخ 

1404/04/29 علیرضـا راحتـی- مدیـر واحـد ثبتی حوزه ثبت ملـک نایین م الـف 1961358

آگهی فقدان سند مالکیت
1274- 1- شـماره نامـه: 14048560203100۰۸۱۱ نظـر به اینکه خانـم اقدس عمادی فرزند 
عبـاس دارای شـماره شناسـنامه ۲۶ نائیـن بـا ارائه ی یک برگ استشـهاد محلی کـه هویت و 
امضـاء شـهود رسـما گواهی شـده مدعی فقـدان سـند مالکیت ششـدانگ یـک درب خانه به 
پـلاک ثبتـی ۹۵۲ فرعـی از ۱۵۶۳ اصلـی واقع در روسـتای چوپانان بخـش ۴ حوزه ثبت نایین 
بشـماره چاپـی ۷۸۱۵۰۴ سـری ب ۹۱ شـده کـه در صفحـه ۲۵۱ دفتـر ۳۲ امـلاک ذیل ثبت 
۴۰۸ بنـام خانـم اقـدس عمـادی فرزند عباس ثبت و سـند مالکیـت صادر گردیده و نسـبت به 
آن معاملـه دیگـری انجام نگردیده اسـت. لذا در خواسـت صدور سـند مالکیت المثنـی نموده و 
طبـق مـاده ۱۲۰ اصلاحـی آئین نامه قانون ثبـت مراتب یک نوبت آگهی میشـود که هر کس 
مدعـی انجـام معاملـه نسـبت به ملـک مزبور یا وجود سـند مالکیت نـزد خود میباشـد از تاریخ 
انتشـار این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا با مدارک مثبت تسـلیم 
نمایـد در صـورت انقضـاء مدت مذکور و عدم وصـول واخواهی و یا وصـول واخواهی بدون ارائه 
سـند مالکیـت یا سـند معاملـه در صدور سـند مالکیت المثنى طبق مقـررات اقدام خواهد شـد. 

علیرضـا راحتـی - مدیـر واحد ثبتی حوزه ثبـت ملک ناییـن 1967636/م الف 

چرخ صنعت اصفهان با آب دریا می چرخد
 افتتاح پروژه انتقال آب دریا به اصفهان، علاوه بر کاهش 
فشار بر روی زاینده رود، با محافظت از صنایع بزرگ و چرخه 
اشتغال هزاران نفری آن، دارای توجیه اقتصادی قابل توجهی 
از  استفاده  در صورت  طرح  این  معتقدند  کارشناسان  است. 
راهکارهای نوین مانند انرژی های تجدیدپذیر، مسیری پایدار 
برای غلبه بر بحران کم آبی و جلوگیری از توقف چرخ تولید 

در قلب ایران است.
 به گزارش ایرنا، فاز نخست پروژه عظیم انتقال آب دریا 
به اصفهان هفته پیش با ورود آب شیرین شده خلیج فارس به 
اصفهان و کاستن قسمتی از بار سنگین صنایع از دوش رودخانه 
فلات  به  جنوب  دریای  از  آب  انتقال  شد.  افتتاح  زاینده رود 
مرکزی، نه تنها یک پروژه مهندسی بلکه نمادی از اراده جمعی 
برای غلبه بر بحران کم آبی است؛ این طرح باوجود چالش های 
موجود، امیدی تازه در دل کویر کاشته است. این رویداد نه تنها 
نقطه عطفی برای مدیریت منابع آبی کشور، بلکه نویدبخش 
احیای زاینده رود، این شریان حیاتی فلات مرکزی و توسعه 
پایدار در قلب ایران است و در زمانه ای که کاهش نزولات 
آسمانی و اشتباهات مدیریتی منجر به افت شدید آب در حوضه 
آبریز زاینده رود و تهدید آب شرب برای استان اصفهان شده 
است، اهمیت اجرای این پروژه بیش ازپیش بروز پیدا می کند. فاز 
اول پروژه انتقال آب دریا به اصفهان با ۸۰۰ کیلومتر خط لوله و 
هدف گذاری برای انتقال ۷۰ میلیون مترمکعب پروژه ای حیاتی 
در دل فلات مرکزی ایران به شمار می رود. در فاز نخست این 
پروژه، صنایع بزرگ استان شامل پالایشگاه و فولاد مبارکه با 
خریداری آب خلیج فارس از سیرجان، مصرف خود از آب های 

سرزمینی در اصفهان را به صفر می رسانند.
Áسابقهانتقالآبازخلیجفارسودریایعمان

تافلاتمرکزی
 پروژه انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان به فلات 
مرکزی ایران، یکی از بزرگ ترین طرح های زیرساختی کشور 
است که باهدف تأمین آب پایدار برای هفت استان کم آب از 
جمله اصفهان در اواسط دهه ۹۰ طراحی شد. این ابرپروژه با 
به کارگیری فناوری پیشرفته اسمز معکوس )RO(، آب شور دریا 
را به آب شیرین تبدیل می کند. هدف اصلی این طرح نه تنها 
تأمین نیازهای شرب و صنعت، بلکه کاهش فشار بر منابع آب 
زیرزمینی و رودخانه هایی مانند زاینده رود است و گامی اساسی 
در جهت مدیریت بحران کم آبی به شمار می رود. عملیات 
اجرایی فاز نخست پروژه انتقال آب دریای جنوب به اصفهان ۲ 
سال قبل در زمان دولت شهید رئیسی )دولت سیزدهم( باهدف 
انتقال آب شیرین شده خلیج فارس از سیرجان به اصفهان با خط 
لوله ای به طول حدود ۷۸۰ کیلومتر آغاز و در دولت چهاردهم 
با تأکید رئیس جمهور پزشکیان ادامه پیدا کرده و به پایان رسید. 
این میزان از لوله گذاری که ظرفیت انتقال ۷۰ میلیون مترمکعب 
آب در سال به صنایع اصفهان را دارد در این فاصله زمانی از 
لحاظ مهندسی یک رکورد منحصربه فرد به حساب می آید که 
از توانایی و دانش بالایی مهندسین و پیمانکاران  نشانه ای 
ایرانی است. استاندار اصفهان در این پیوند خاطرنشان کرد: 
دست اندرکاران این سامانه بزرگ، چه در دولت قبل و چه در 
دولت چهاردهم، با حمایت صنایع بزرگ استان، پروژه ای بزرگ 
و سخت را در زمانی بسیار کوتاه به سرانجام رساندند و با این 
کار، نه فقط برای استان بلکه برای کشور، افتخار آفریدند و یک 
رکورد ملی را به ثبت رساندند. مهدی جمالی نژاد گفت: امیدواریم 
به زودی با حمایت سهام داران و همت دیگر عوامل، شاهد شتاب 
در اجرا و به ثمر نشستن بخش دوم پروژه باشیم؛ اما احیای 
نیازمند اعمال مدیریت چندوجهی  کامل زاینده رود کماکان 
به ویژه در کنترل مصارف بی رویه و اجرای سایر پروژه های آبی 
استان نظیر »ماندگان« و »کوهرنگ سه« است و در دیدار با 
رئیس کل بانک مرکزی، با تشریح وضعیت اعتباری پروژه های 

آبی اصفهان و ضرورت تکمیل آن ها، خواستار ارائه تسهیلات 
موردنیاز برای اجرای پروژه ماندگان شدم. او اضافه کرد: پس 
و  روزشمار  آب،  این  به  بزرگ  دسترسی صنایع  برقراری  از 
ضرب الاجل قطع کلیه مصارف صنایع استان از منابع سرزمینی 
و اتصال فوری آن ها به آب دریا اعلام و مجدانه اجرا و تأکید 
می شود به هیچ عنوان قرار نیست با این آب، توسعه جدیدی در 
حوزه صنایع آب بَر و آلاینده پیرامون شهر اصفهان اتفاق بیفتد.

Áآغازراه:بهرهبرداریازفازنخستوانتظارات
آتی

 فاز اول پروژه انتقال آب دریا در اصفهان به نتیجه رسید؛ 
اما تلاش برای تکمیل سایر پروژه ها کماکان ادامه دارد. به 
گفته استاندار اصفهان، علاوه بر تکمیل فاز دوم انتقال آب دریا 
به اصفهان، پروژه های کوهرنگ ۳، سامانه دوم آب رسانی و 
ماندگان نیز با سرعتی بیش از گذشته در حال پیگیری و انجام 
است. جمالی نژاد ادامه داد: همکاری دولت و بخش خصوصی 
در کنار مدیریت مصرف آب در همه بخش ها اعم از کشاورزی، 
خانگی و صنایع، تنها راه بازگشت روح طراوت به پهنه خشک 
وقفه های  علی رغم  استان  آبی  پروژه های  است.  زاینده رود 
طولانی در دهه های گذشته اما امروز با جدیت و همکاری 
ذی نفعان، در دست پیگیری است و هیچ موضوعی منجر به 
توقف در آن ها نمی شود. او یادآور شد: بهره برداری از فاز نخست 
طرح انتقال آب دریا به اصفهان آغاز یک راه بزرگ است، زیرا 
مسیر طولانی و پر پیچ و خمی که به احیای زاینده رود می رسد 
نیازمند مدیریت چندوجهی منابع آب، اصلاح الگوی مصرف در 
بخش کشاورزی و تکمیل دیگر پروژه های تأمین آب استان 
است. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی در این 
پیوند گفت: اجرای فاز نخست پروژه انتقال آب از دریای جنوب 
به اصفهان تنها بخشی از پازل )جورچین( احیای زاینده رود است 
و بنابراین اقدامات باقی مانده زیادی باید انجام شود و نمی توان 
به این میزان بسنده کرد. مهدی طغیانی ادامه داد: این انتقال 
آب، همه کار نیست و بخش کوچکی از کلان پروژه احیای 
زاینده رود آن هم در حد بخشی از برداشت صنعت است. برای 
جبران کسری آب شرب در اصفهان به اجرای پروژه ماندگان 
رودخانه  از  برداشت ها  تا  است  نیاز  علاوه برآن  و  نیازمندیم 
زاینده رود سامان دهی شود. او تصریح کرد: احیای زاینده رود 
منوط به افزایش نیافتن بارگذاری های جدید بر روی این رودخانه 
تمدن ساز است. یعنی افزایش مصرف شرب نداشته باشیم، 
مصرف صنعت در همین اندازه فعلی باقی بماند، بارگذاری های 

موجود در بحث کشاورزی ساماندهی و بارگذاری های جدید 
با کشاورزی در سراسر مسیر رودخانه متوقف شود.  مرتبط 
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
باید حدود ۴۰۰  زاینده رود  احیای  برای  برآورد می شود  کرد: 
میلیون مترمکعب نیاز آبی در اصفهان تأمین شود تا برای جریان 
زاینده رود با نوسان حداقلی، آب کافی وجود داشته باشد، به نظر 
می رسد با اجرای فاز نخست پروژه انتقال آب از دریای جنوب به 
اصفهان و تکمیل فاز دوم آن )انتقال آب به اصفهان به صورت 
مستقل از دریای عمان( و اضافه شدن طرح انتقال آب از منابع 
جنوبی استان، ۴۰۰ میلیون مترمکعب نیاز آبی اصفهان تأمین 
خواهد شد البته به شرط آن که بارگذاری جدیدی در حوزه های 

صنعت، شرب و کشاورزی انجام نشود.
 دانشیار گروه مهندسی آب دانشگاه صنعتی اصفهان، در 
این پیوند گفت: شیرین سازی آب دریا و انتقال آن برای مصارف 
صنعتی به فلات مرکزی ایران، یکی از راهکارهای بسیار خوب 
و درعین حال پایدار به شمار می رود، به شرط آنکه برق موردنیاز 
برای ایستگاه های پمپاژ در مسیر انتقال و همچنین تامین انرژی 
مورد نیاز برای فرایند شیرین سازی در حاشیه دریا، از طریق 
منابع تجدیدپذیر به ویژه انرژی خورشیدی تأمین شود. مهدی 
قیصری ادامه داد: در صورت استفاده از انرژی خورشیدی برای 
پمپاژ آب شیرین سازی شده، این طرح نه تنها از نظر محیط 
زیستی قابل قبول و پایدار خواهد بود، بلکه از منظر اقتصادی نیز 
توجیه پذیری بالایی خواهد داشت. او خاطرنشان کرد: اگر فرایند 
شیرین سازی آب و پمپاژ آن با استفاده از برق شبکه سراسری 
انجام شود در شرایط وجود ناترازی برق این روش پایدار نخواهد 
بود و از منظر اقتصادی نیز توجیه پذیر نیست؛ زیرا در واقع یارانه 
پنهانی برای انتقال و تأمین آب مصرف می شود، بدون آنکه 
بازگشت سرمایه مشخصی در کار باشد. اما اگر برق موردنیاز 
از طریق پنل های خورشیدی و دیگر منابع انرژی تجدیدپذیر 
تأمین شود، پروژه در بلندمدت پایدار و قابل اتکا خواهد بود. او 
اظهار داشت: فناوری های مرتبط با انرژی های تجدیدپذیر در 
کشور تا حد قابل قبولی در دسترس است و حتی بخشی از آن 
بومی سازی شده است. در حوزه لوله گذاری و تأمین تجهیزات 
نیز کشور از وضعیت مطلوبی برخوردار است و توان داخلی برای 
تأمین اتصالات و تجهیزات وجود دارد، بنابراین می توان این 
پروژه را از نظر اقتصادی به صرفه کرد، ضمن آن که دانش 
نیز در پی اجرای چنین  مهندسی و ظرفیت اجرایی کشور 
پروژه هایی ارتقا خواهد یافت. دانشیار گروه مهندسی آب دانشگاه 

یادآور شد: برخی عنوان می کنند، صنعت  صنعتی اصفهان 
می توانست با هزینه های بسیار کمتر و با اجرای پروژه های 
بازچرخانی پساب و بهینه سازی، میزان مصرف آب خود را بسیار 
کاهش دهد و مشارکت در این طرح توجیه اقتصادی ندارد، اما 
در خصوص راهکارهای جایگزین با توجه داشت که بازچرخانی 
پساب صنعتی در مجموع عدد قابل توجهی نیست. او ادامه داد: 
با بررسی این پروژه ها می توان دریافت که هم اکنون نیز بخش 
عمده ای از پسابی که قابلیت بازچرخانی و استفاده مجدد در 
صنایع را دارد، توسط خود صنایع بازیابی می شود؛ بنابراین، نباید 
انتظار داشت که این مسیر بتواند سهم بزرگی در حل بحران 

فعلی آب ایفا کند.
Áنگرانیهایزیستمحیطیانتقالآببهمرکز

ایران
 هرچند منافع اقتصادی پروژه انتقال آب دریا به نصف 
جهان قابل کتمان نیست بااین حال، نگرانی های زیست محیطی 
همچنان در پروژه انتقال آب دریا به فلات مرکزی خودنمایی 
می کنند  بیان  محیط زیست  کارشناسان  از  برخی  می کند 
تخلیه پساب شور ناشی از فرایند نمک زدایی و شیرین سازی 
به خلیج فارس می تواند به اکوسیستم دریایی آسیب برساند. 
دریای  آب  انتقال  پروژه  طراحان  می دهد،  نشان  بررسی ها 
عمان به اصفهان اقداماتی نظیر انتقال پساب به آب های آزاد و 
جابه جایی نقطه آبگیر در سواحل مکران را انجام داده و سازمان 
محیط زیست نیز الزامات سخت گیرانه ای برای عمق برداشت 
آب و دفع پساب تعیین کرده تا آسیب به اکوسیستم به حداقل 
برسد. یکی دیگر از نگرانی های اصلی فعالان زیست محیطی 
انتقال آب دریا به نصف جهان،  در اصفهان پیرامون پروژه 
بارگذاری های جدید یا توسعه صنایع در استان است و این در 
حالی است که استاندار اصفهان طی اظهاراتی در روز افتتاح این 
طرح به شدت بر عدم توسعه صنایع آب بر در اصفهان تأکید 
کرد و این پروژه را بدون هیچ منافاتی با مسائل محیط زیستی 
دانست. مهدی جمالی نژاد در این باره گفت: توسعه صنعت در 
اصفهان تنها با صنایع کربن صفر، آب صفر و هایتک صورت 
خواهد گرفت و تأکید می کنیم که صنایع استان موظف به قطع 
مصرف فعلی خود از زاینده رود با اتصال به خط انتقال آب دریا 
هستند و این آب برای توسعه صنعت به اصفهان آورده نمی شود. 
قیصری، دانشیار گروه مهندسی آب دانشگاه صنعتی اصفهان، 
در مورد نگرانی های محیط زیستی گفت: اگر و فقط اگر با 
ورود آب جدید، برداشت صنایع از منابع سطحی و زیرزمینی 
متوقف شود، انتقال آب دریا به اصفهان بدون تردید اثر مثبتی 
خواهد داشت، اما اگر آب جدید تنها به توسعه صنایع و افزایش 
ظرفیت های تولید اختصاص یابد، نه تنها کمکی به محیط زیست 
نمی کند، بلکه خطرات جدیدی نیز ایجاد می کند. او یادآور 
شد: چنین انتقالی در صورت فقدان برنامه ریزی دقیق، ممکن 
است توهم فراهم بودن آب را ایجاد کند که می تواند زمینه ساز 
گسترش صنایع آب بر، افزایش جمعیت و بالارفتن تقاضا برای 
آب شرب شود که در این صورت، این انتقال به جای حل مسئله، 
سرپوشی می شود برای برداشت های بی رویه ای که تاکنون در 
بخش صنعت انجام می شده است. او تأکید کرد: به هرحال همه 
بر این نکته که در فلات مرکزی ایران، نه تنها با کمبود منابع 
آبی و کسری قابل توجه و خطرآفرین سفره های آب زیرزمینی 
روبه رو هستیم، اذعان دارند و اگر بنا باشد راه حلی اتخاذ شود 
که هم صنایع در منطقه حضور داشته باشند و هم جمعیت 
قابل توجهی در فلات مرکزی باقی بمانند، چاره ای جز اجرای 
چنین طرح هایی نداریم. او یادآور شد: هرچند این راهکارها لزوماً 
ایده آل یا دقیق نیستند، اما در شرایط فعلی خشکسالی مستمر 
و از سر ناچاری باید به آن تن داد و اگر این انتقال ها صورت 
نگیرد، وضعیت آبخوان وخیم تر شده و در نهایت تبعات اجتماعی 

و اقتصادی گسترده ای برای استان به همراه خواهد داشت.

وضعیتقرمزسدزایندهرود
ادامه از صفحه یک: در این میان وضعیت سد زاینده رود؛ 
رگ حیاتی نصف جهان به مراتب وخیم تر، این چنین که بنا بر 
اعلام مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان، حجم آب 
سد زاینده رود تنها ۳۷۱ میلیون مترمکعب است که ۳۱ درصد 
ظرفیت آن را تشکیل می دهد و این سد با کاهش ۶۲ درصدی 

نسبت به میانگین بلندمدت، در وضعیت قرمز قرار دارد.
 گفتنی است کاهش بارش ها در استان اصفهان به ویژه 
در مناطق مرکزی، شرق و جنوب، تا ۷۰ درصد نسبت به 
میانگین بلندمدت رسیده است. این امر، نه تنها منابع آبی 
استان را در مضیقه قرار داده، بلکه موجی از نگرانی را درباره 
افزایش ریزگردها، توقف کشت کشاورزی و تهدید جدی 
تالاب گاوخونی به همراه داشته است.قابل تأمل آنکه دلیل 
بی آبی سد زاینده رود نه فقط، کاهش بارندگی بلکه به رشد 
جمعیت، افزایش مصرف شهری و صنعتی، توسعه کشاورزی 
غیر پایدار، برداشت های بی رویه از منابع سطحی و زیرزمینی 
و نبود مدیریت یکپارچه ای بازمی گردد که همگی به تشدید 
بحران، دامن زده اند. چه بسا حتی در صورت بارش نرمال، 
باوجود دلایل مذکور و انباشت کم آبی در سال های گذشته 

این چالش، شاید با شدت کمتر اما همچنان پابرجا می ماند.
 اما راهکار حل این ابر بحران چیست؟

 ازنقطه نظر کارشناسان در کنار اقدامات مدیریتی کوتاه مدت 
مانند رهاسازی کنترل شده آب سدها، رویکرد بلندمدت به این 
موضوع هم ضروری است. تغییر الگوی مصرف در کشاورزی، 
بازچرخانی فاضلاب، نوسازی شبکه های آب رسانی شهری، 
جلوگیری از برداشت های غیرمجاز و اجرای طرح های احیای 
حوضه های آبریز از جمله زاینده رود، بخشی از این راه حل ها 
حوضه ای،  یکپارچه  مدیریت  می شوند. همچنین،  عنوان 
و مشارکت  آگاهی عمومی  ارتقای  استانی،  بین  همکاری 

مردمی در صرفه جویی، ضرورتی انکارناپذیر است.
 به یقین، تا زمانی که الگوهای مصرف اصلاح نشود و 
سیاست های بلندمدت توسعه پایدار در پیش گرفته نشود، سایه 

تهدید بحران آب بر استان و کشور، سنگین خواهد بود.
 

راهحلنظامیبرایبرخورد
بابرنامههستهایایرانوجود

ندارد
 وزیر امور خارجه گفت: حمله اخیر به تأسیسات ما اثبات 
کرد که راه حل نظامی برای برخورد با برنامه هسته ای ایران 
وجود ندارد. به گزارش ایمنا، سید عباس عراقچی در حاشیه 
نشست وزرای امور خارجه سازمان همکاری شانگهای در 
گفت وگو با CGTN چین، در پاسخ به این سؤال که ایران 
در سال ۲۰۲۳ به سازمان همکاری شانگهای پیوست. این 
سازمان چه نقشی در منطقه و جامعه بین المللی ایفا می کند؟ 
و ایران چه برنامه ای برای همکاری با دیگر اعضا در چارچوب 

SCO دارد؟ گفت: از شما برای این مصاحبه تشکر می کنم.
 نخست، همان طور که اشاره کردید، ایران به عنوان عضو 
کامل به سازمان همکاری شانگهای پیوسته است. ما برای این 
سازمان اهمیت زیادی قائل هستیم و تلاش های آن را برای 
یافتن جایگاه شایسته کشورهای جنوب در عرصه بین المللی 
ارزشمند می دانیم. درعین حال شاهد هستیم که بسیاری دیگر 
از کشورها نیز خواهان پیوستن به این سازمان هستند که 
این خود امر مثبتی است. ما واقعاً قصد داریم در این مسیر 
حرکت کنیم و به مسائل امنیتی، اقتصادی و حتی فرهنگی 
کشورهای عضو به شیوه ای متفاوت از آنچه کشورهای غربی 
به طور معمول دنبال می کنند، رسیدگی کنیم. وزیر امور خارجه 
در پاسخ به این سؤال که برای نشست آینده سران سازمان 
همکاری شانگهای و دستاوردهای احتمالی آن، ایران چه 
آمادگی هایی انجام داده و انتظارات شما از این رویداد چیست؟ 
گفت: باید بگویم ما بسیار سپاسگزار دبیرخانه سازمان همکاری 
شانگهای و همه کشورهای عضو هستیم که اقدام تجاوزکارانه 
رژیم صهیونیستی و ایالات متحده علیه جمهوری اسلامی 
ایران، به ویژه علیه تأسیسات هسته ای ایران را محکوم کردند. 
وزیر امور خارجه در پاسخ به این سوال که شما به تازگی 
گفتید که ایران هنوز به زمان بیشتری نیاز دارد تا درباره امکان 
ازسرگیری مذاکرات هسته ای با ایالات متحده تصمیم گیری 
کند. ایران دقیقاً چه چیزی را باید بررسی کند؟ گفت: اگر هنوز 
قانع نشده ایم، به این دلیل است که باید اراده واقعی طرف 
مقابل را ببینیم. اراده ای برای رسیدن به یک راه حل برد-
برد. برنامه هسته ای ما تنها برای مقاصد صلح آمیز است، و 
ما صددرصد نسبت به این موضوع اطمینان داریم. ما هیچ 
مشکلی نداریم که این اطمینان را با دیگران نیز به اشتراک 
بگذاریم؛ اما این تنها از طریق مذاکره ممکن است. ما این 
را در سال ۲۰۱۵ انجام دادیم؛ با کشورهای موسوم به ۵+۱ 
مذاکره کردیم، به توافق رسیدیم و آن توافق نهایی شد. اگر 
به خاطر داشته باشید، در آن زمان جهان آن توافق را به عنوان 
یک دستاورد بزرگ دیپلماتیک جشن گرفت و ما همچنان به 
آن متعهد ماندیم. اما ناگهان ایالات متحده تصمیم به خروج 
از توافق گرفت - تصمیمی بسیار تأسف برانگیز- و تمام آنچه 

امروز شاهد آن هستیم، نتیجه آن خروج است. 

پهپادوهوشمصنوعیبرای
بحرانهایطبیعیاصفهان

 معاون هماهنگ کننده ارشد نظامی ارتش در اصفهان 
گفت: بهره گیری از فناوری های پیشرفته و هوش مصنوعی 
برای مدیریت بحران های طبیعی استان ضروری است. به 
بررسی  نشست  در  مهرنور  ناصر  سرهنگ  مهر،  گزارش 
وضعیت آتش سوزی های جنگلی و مرتعی استان اصفهان که 
با حضور مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان، مدیران 
و مسئولان منابع طبیعی، نمایندگان فرمانداری ها، مقامات 
آتش نشانی،  ادارات  انتظامی،  نیروی  و  سپاه  نظامی  ارشد 
دفاتر استانداری و سایر دستگاه های مرتبط برگزار شد، با 
اشاره به پیشرفت فناوری در جهان، اظهار کرد: بهره گیری 
از فناوری های پیشرفته و هوش مصنوعی برای مدیریت 
بحران های طبیعی ضروری است. او پیشنهاد داد: با همکاری 
شرکت های دانش بنیان، سامانه های پهپادی طراحی و تولید 
شود تا در کنار دیدبان های بصری و دوربین های دوربرد، 
نظارت دقیق تری بر مناطق مستعد آتش سوزی در استان 
انجام گیرد. معاون هماهنگ کننده ارشد نظامی ارتش در 
اصفهان افزود: برای مثال نصب دوربین هایی در ارتفاعات، 
امکان شناسایی سریع آتش سوزی ها را در لحظات اولیه فراهم 
می کند و این اقدام می تواند به واکنش سریع و اطفای به موقع 
حریق کمک کند. سرهنگ مهرنور خاطرنشان کرد: طراحی 
پهپادهایی باقابلیت حمل تجهیزات اطفای حریق و تولید انبوه 
آن ها نیز باید مدنظر باشد. او در ادامه به استفاده از بالگردهای 
ترابری سنگین ارتش اشاره کرد و گفت: با تغییر کاربری، 
برخی از این بالگردها طی دو سال گذشته قادر به حمل سه 
تا چهارهزار لیتر آب هستند و می توانند نقش مؤثری در مهار 
آتش سوزی ها ایفا کنند. معاون هماهنگ کننده ارشد نظامی 
ارتش در اصفهان، تأکید کرد: اجرای این طرح ها نیازمند 
تخصیص بودجه مناسب از سوی سازمان های مربوطه، به ویژه 
سازمان پدافند غیرعامل است. سرهنگ مهرنور ابراز امیدواری 
کرد: با تأمین منابع مالی لازم، این طرح ها به زودی عملیاتی 
شده و گامی مؤثر در حفاظت از منابع طبیعی استان اصفهان 
برداشته شود. استان اصفهان دارای مساحتی بالغ بر ۱۰.۷ 
میلیون هکتار است که از این میزان، ۹.۶ میلیون هکتار )حدود 
۹۰ درصد( به عرصه های منابع طبیعی اختصاص دارد. این 
عرصه ها شامل ۶.۳ میلیون هکتار اراضی مرتعی، ۳.۲ میلیون 
هکتار اراضی بیابانی و ۴۱۴ هزار هکتار اراضی جنگلی است. 
حدود ۲۵ درصد از تخریب عرصه های منابع طبیعی استان به 
پدیده حریق مربوط می شود. از نظر تقسیم بندی حریق، ۸۰۰ 
هزار هکتار از عرصه های استان در دسته بحرانی، ۹۰۰ هزار 
هکتار در دسته نیمه بحرانی و مابقی در دسته مناطق عادی 
قرار دارند که عمدتاً در غرب و جنوب غرب استان متمرکز 
هستند. در سال ۱۴۰۳ تا ۲۰ تیر، ۲۲ فقره حریق با مساحت 
۷۹.۶ هکتار رخ داده بود؛ اما در سال ۱۴۰۴ تا همین تاریخ، ۲۸ 
فقره حریق با مساحت ۲۲۵.۲ هکتار ثبت شده که نشان دهنده 
رشد ۱۸۲ درصدی مساحت حریق نسبت به سال قبل است. 

سرپرستدانشگاهصنعتی
اصفهانمنصوبشد

 با حکم وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، سید مهدی 
ابطحی به سمت سرپرست دانشگاه صنعتی اصفهان منصوب 
شد. وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با صدور حکمی، سید 
دانشگاه صنعتی  »سرپرست  عنوان  به  را  ابطحی  مهدی 
وزیر  سیمایی،  حسین  حکم  در  کرد.  منصوب  اصفهان« 
دانشگاه  سرپرست  ابطحی،  سیدمهدی  به  خطاب  علوم، 
صنعتی اصفهان آمده است: نظر به مراتب تعّهد، تخصّص 
و تجارب ارزشمند جناب عالی، به موجب این حکم با حفظ 
اصفهان«  صنعتی  دانشگاه  »سرپرست  عنوان  به  سمت 
منصوب می شوید. از جناب عالی انتظار دارد با توکل به خداوند 
سبحان سرپرستی آن دانشگاه را بر پایه قوانین، سیاست ها و 
برنامه های مصوب به انجام رسانید. امیدوار است با پیروی از 
آموزه های اسلامی، مبانی علمی، راهبرد دولت وفاق ملی و با 
جلب همکاری دانشگاهیان و صاحب نظران، وظایف محوله 
را به نحو شایسته انجام دهید. توفیق و سربلندی روز افزون 
جناب عالی را از درگاه خداوند متعال خواستارم. سید مهدی 
ابطحی متولد سال ۱۳۴۴ دارای دکترای مهندسی عمران 
دانشگاه  دانشکده مهندسی عمران  و عضو هیئت علمی 
صنعتی اصفهان با مرتبه دانشیار است و از چهره های علمی 
برجسته این حوزه است. وی چاپ بیش از ۱۳۰ مقاله علمی 
در نشریات معتبر ملی و بین المللی، بیش از ۴۵ طرح پژوهشی 
خاتمه یافته با صنعت، ثبت ۵ اختراع و تألیف ۳ جلد کتاب را 
در کارنامه فعالیت های علمی و پژوهشی خود دارد. از سوابق 
اجرایی وی می توان به ریاست دانشگاه صنعتی اصفهان، 
معاون دانشجویی و فرهنگی، و معاون پژوهش و فناوری 
این دانشگاه اشاره کرد. او همچنین در دولت دوازدهم ریاست 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان را عهده دار بوده است 
و هم اکنون نیز این مسئولیت را بر عهده دارد. وزیر علوم 
همچنین، در نامه جداگانه ای از تلاش های سید علی محمد 
میرمحمدی میبدی، رئیس سابق دانشگاه صنعتی اصفهان در 

زمان تصدی این مسئولیت قدردانی کرد.

خبــرموجامیددراصفهانتشنه؛ سرمقاله

خبــر


